
Reagujeme
Poľnohospodári začali s prvou kosbou v minulom týždni. Už dnes sa však objavili odhady úrod od
Štatistického úradu SR, ktoré hovoria o medziročne vyššej úrode hustostiatych obilnín o 14,5
%. Slovenská poľnohospodárska a potravinárka komora každý rok vysvetľuje, že o žatve je najlepšie
hovoriť, až keď je obilie v sýpkach. 
 

 
Na celkové úrody má veľký vplyv vývoj počasia počas celej tvorby úrod až po samotný zber plodín.
Žatva sa ešte len začala. Na celkový výsledok žatvy za celé Slovensko budú vplývať aj severne
položené regióny, ktoré zbierajú úrodu ako posledné. Hovoriť preto v prvých minútach zápasu o tom,
kto strelí viac gólov a napokon vyhrá, je prinajmenšom trúfalé.
 
Veríme, že našich poľnohospodárov neprekvapí žiaden extrém počasia v podaní silných lejakov alebo
krupobitia, kedy dochádza k poľahnutiu porastov, tvorbe rôznych chorôb a ďalšiemu znehodnoteniu
úrody. V posledných rokoch tiež trápilo veľkú časť Európy mimoriadne sucho, ktoré malo za následok
výrazne nižšie úrody.
 
Až počasie v ďalších dňoch preto reálne naznačí, aký rok čaká našich pestovateľov hustosiatych
obilnín. V konečnom dôsledku bude žatva pre poľnohospodárov úspešná vtedy, keď svoju úrodu budú
vedieť predať za priaznivé ceny, ktoré pomôžu ekonomike ich podnikov.
 
 
 


